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NEWS RELEASE
The Government of Japan supports UNICEF to accelerate humanitarian response in conflict-affected regions of Niger
NIAMEY (Niger), 18 May 2021 – UNICEF received a new contribution of US$830,000 from the Government of Japan to support humanitarian response in regions affected by armed conflict in Niger. 
This generous contribution will enable UNICEF to strengthen its support to the Government of Niger to provide lifesaving water, sanitation and hygiene services and supplies for children and their families affected by conflicts in the regions of Tillabery, Tahoua and Maradi, reaching an anticipated 18,000 people, more than half of them children.
"In already fragile host communities, the burden of forced displacement increases the vulnerability of children and communities and significantly affects their health, protection, nutrition and education. Increased access to safe water as well as hygiene and sanitation services is crucial to prevent outbreaks, including water-borne diseases or COVID-19 amongst displaced people and host communities", explains Acting UNICEF Niger Representative Aboubacry Tall. 
The funding provided will also help UNICEF and its partners strengthen existing real-time data collection and analysis systems in Tillabery region. UNICEF has set-up a data collection platform called RapidPro to help the Government and partners provide a timely, coordinated and multi-sectoral humanitarian response in regions facing recurrent population displacements and other humanitarian crises.
“As a mobile tech programming tool, RapidPro allows partners to gather accurate real-time information on vital areas such as education, water, hygiene and sanitation and child protection — even in remote and hard-to-reach places — and use that data to reach those most in need”, he says.  
Niger continues to face a combination of quick onset and protracted humanitarian crises that have been exacerbated by the impacts of the coronavirus disease 2019 (COVID-19) pandemic. Some 3.8 million people, including 2.1 million children, will need humanitarian assistance in 2021.
“We are deeply grateful for this additional support from Japan, which came at a critical time for the survival, development and protection of children in Niger” concludes Aboubacry Tall.
About UNICEF
UNICEF promotes the rights and wellbeing of every child, in everything we do. Together with our partners, we work in 190 countries and territories to translate that commitment into practical action, focusing special effort on reaching the most vulnerable and excluded children, to the benefit of all children, everywhere.
For more information about UNICEF and its work for children in Niger, visit www.unicef.org/niger 

COMMUNIQUE DE PRESSE
Le Gouvernement japonais soutient l'UNICEF pour accélérer la réponse humanitaire dans les régions du Niger affectées par les conflits
NIAMEY (Niger), 18 mai 2021 - L'UNICEF a reçu une nouvelle contribution de 830 000 dollars du Gouvernement japonais pour soutenir la réponse humanitaire dans les régions touchées par les conflits armés au Niger.
Cette généreuse contribution permettra à l'UNICEF de renforcer son soutien au gouvernement du Niger pour fournir des services et des fournitures vitales d'eau, d'assainissement et d'hygiène aux enfants et à leurs familles - touchés par les conflits dans les régions de Tillabery, Tahoua et Maradi, et vise à atteindre environ 18 000 personnes dont plus de la moitié d’entre eux sont des enfants.
"Dans les communautés d'accueil déjà fragiles, le fardeau des déplacements forcés augmente la vulnérabilité des enfants et des communautés et affecte considérablement leur santé, leur protection, leur nutrition et leur éducation. Un accès accru à l'eau potable ainsi qu'aux services d'hygiène et d'assainissement est essentiel pour prévenir les épidémies, y compris celles d'origine hydrique ou la COVID-19 parmi les personnes déplacées et les communautés d'accueil" explique le représentant par intérim de l'UNICEF au Niger, Aboubacry Tall.
Le financement fourni aidera également l'UNICEF et ses partenaires à renforcer les systèmes existants de collecte et d'analyse de données en temps réel dans la région de Tillabery. L'UNICEF a mis en place une plate-forme de collecte de données appelée RapidPro pour aider le gouvernement et ses partenaires à fournir une réponse humanitaire rapide, coordonnée et multisectorielle dans les régions confrontées à des déplacements de population récurrents et à d'autres crises humanitaires.
"En tant qu'outil de programmation de technologie mobile, RapidPro permet aux partenaires de recueillir des informations précises en temps réel sur des domaines vitaux tels que l'éducation, l'eau, l'hygiène et l'assainissement et la protection de l'enfance - même dans des endroits éloignés et difficiles d'accès - et d'utiliser ces données pour atteindre ceux qui en ont le plus besoin", dit-il.
Le Niger continue de faire face à une combinaison de crises humanitaires à déclenchement rapide et prolongées qui ont été exacerbées par les impacts de la pandémie de coronavirus 2019 (COVID-19). Quelque 3,8 millions de personnes, dont 2,1 millions d'enfants, auront besoin d'une aide humanitaire en 2021.
"Nous sommes profondément reconnaissants de ce soutien supplémentaire du Japon, qui est venu à un moment critique pour la survie, le développement et la protection des enfants au Niger", conclut Aboubacry Tall.
À propos de l’UNICEF
L’UNICEF travaille dans certains des endroits les plus inhospitaliers du monde pour atteindre les enfants les plus défavorisés. Dans plus de 190 pays et territoires, nous travaillons pour chaque enfant, chaque jour, afin de construire un monde meilleur pour tous.
Pour en savoir plus sur l’UNICEF et son action au Niger, veuillez consulter le site: www.unicef.org/niger 
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